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Vastgesteld 1 juni 1993

Het voorbereidend onderzoek gaf aanleiding tot het formuleren van de
volgende vragen en opmerkingen.

De leden van de CDA-fractie hadden met waardering van dit
wetsvoorstel kennisgenomen. Zij wilden bij een aantal kwesties nog kort
stilstaan.

Kan uit het gestelde in artikel 17 worden afgeleid dat iedere gemeente
uitsluitend de daar genoemde registers mag aanleggen althans voor
zover dat aanleggen geschiedt met betrokkenheid van de in die
gemeente werkzame ambtenaren van de burgerlijke stand? Indien
bedoelde vraag ontkennend beantwoord zou worden, wat is dan de
formele betekenis van een of meer andere registers die met
medewerking van de in die gemeente werkzame ambtenaren van de
burgerlijke stand aangelegd zouden worden?

In verband met het gestelde in artikel 22 vroegen deze leden zich af
welke formele waarde c.q. betekenis c.q. bewijskracht moet worden
toegekend aan een willens en wetens ten onrechte vermeld gegeven in
enige akte van de burgerlijke stand en/of enig gegeven in zo een akte
waarvan op een onmiskenbaar sluitende wijze bewezen kan worden dat
het betreffende gegeven onjuist is, een en ander uiteraard in de periode
vóór het tijdstip van een eventuele verbetering van de betreffende akte
op dat onderdeel.

In artikel 28 e.v. is geregeld de wijziging van de vermelding van het
geslacht in de akte van geboorte. Komt het in de praktijk voor dat, nadat
een zodanige wijziging van het geslacht in de akte van geboorte is
aangebracht, de betrokkene daarover nadien spijt krijgt en dan die
wijziging ongedaan wil maken? Is zulks mogelijk? Geschiedt dan die
laatste wijziging op een zodanige wijze dat die eerdere wijziging in het
betreffende register (althans naar buiten toe) volledig verdwijnt of verzet
het gestelde in artikel 28c, eerste lid, zich daartegen?

In artikel 28c, eerste lid, is aangegeven dat de betreffende wijziging
haar gevolgen heeft vanaf de dag waarop de betreffende latere
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vermelding aan de akte van geboorte wordt toegevoegd. Welke vorm van
werking is voorzien bij andere aanvullingen, verbeteringen en/of latere
vermeldingen in bepaalde akten? Hebben die verbeteringen en aanvul–
lingen in beginsel terugwerkende kracht ten aanzien van het feit dat
daarmee aangevuld en/of verbeterd werd?

Is, in het geval een ambtenaar van de burgerlijke stand in rechte
optreedt zonder inschakeling van advocaat of procureur bij toewijzing
van een door hem ingediend verzoek c.q. vordering, het door Recht–
banken c.q. Gerechtshoven gebruikelijk te hanteren liquidatietarief van
toepassing? Dient overigens door een ambtenaar van de burgerlijke
stand, indien hij in het kader van de uitoefening van zijn ambt een
bepaalde procedure voert, daarvoor griffierecht gestort te worden?

Wat kan een in het voorgestelde achtste lid van artikel 19e bedoelde
«zodanige hulpverlener» in de bedoelde «nadien opgemaakte verklaring»
naar eigen wetenschap verklaren, nu het betreffende kind buiten zijn
tegenwoordigheid ter wereld is gekomen? Dient de betreffende hulpver–
lener in zo een geval dan ook de beperkingen c.q. voorbehouden aan te
geven waaronder hij de betreffende verklaring afgeeft? Verdient het
wellicht geen aanbeveling om voor de beide in het achtste lid van artikel
19e genoemde gevallen van overheidswege een formulier te doen
opstellen dat door de betreffende arts of verloskundige kan worden
ingevuld en waarbij, voor het geval het kind buiten tegenwoordigheid van
de betreffende personen ter wereld is gekomen, tevens door het
aanstrepen van bepaalde standaardzinsneden kan worden aangegeven
waarop het standpunt is gebaseerd dat het betreffende kind uit de als
moeder opgegeven persoon is geboren?

Het leek de leden van de fractie van de PvdA op zijn plaats om de
staatssecretaris van Justitie te vragen of het overleg met WVC over de
kosten van een verplichte doktersverklaring bij geboorte-aangifte al is
afgerond en zo niet op welke termijn de staatssecretaris een oplossing
voorziet.

Deze leden vroegen dit vooral i.v.m. de wenselijkheid om frauduleuze
handelingen bij geboorte-aangifte tegen te gaan en derhalve de
noodzaak om op zo kort mogelijke termijn - zo komt het deze leden voor
- de facultatieve mogelijkheid van de ambtenaar van de burgerlijke stand
om naar een doktersverklaring te vragen bij geboorte-aangifte om te
zetten in een dwingende verplichting.

Overigens hadden deze leden ook behoefte om de staatssecretaris de
vraag voor te leggen of hij nog negatieve effecten verwacht van een
verplichte doktersverklaring in die zin dat sommige mensen zullen
overwegen géén geboorte-aangifte te doen?

De leden van de SGP-fractie hadden wat de hoofdlijnen betreft met
instemming van het wetsvoorstel kennis genomen. Zij hadden er evenwel
behoefte aan op enige onderdelen enkele vragen voor te leggen.

Wat betreft de invoering van de staatakte merkten deze leden op dat
de staatssecretaris tijdens de behandeling van het wetsvoorstel in de
Tweede Kamer een toezegging op de aspecten «voorleesbaarheid» van
de akte en de vermelding van een ondertekening door de getuigen heeft
gedaan. Zij zouden gaarne vernemen of de inspanning van de staatsse–
cretaris er nog steeds op gericht is deze toezeggingen te realiseren.

Wat betreft het probleem van valsheid in geschrifte en verduistering
van staat bij de geboorteaangiften zouden deze leden gaarne een
beschouwing ontvangen met betrekking tot de afweging welke heeft
plaatsgevonden tussen enerzijds de in het wetsvoorstel opgenomen
attestverplichting en anderzijds het beroepsgeheim annex verschonings–
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recht van de arts/verloskundige. Zij zouden gaarne nader worden
ingelicht over de financiële en praktische consequenties van een
moet-bepaling in plaats van een kan-bepaling. Over welke aspecten vindt
overleg met het ministerie van WVC plaats?

Voorts stelden deze leden de vraag hoe de staatssecretaris zich de
praktische werking van het bepaalde in de tweede volzin van het achtste
lid van artikel 19e voorstelt. Wat is de waarde van een verklaring van een
arts of verloskundige die niet bij de geboorte van het kind betrokken is
geweest? Welk onderzoek wordt van de arts/verloskundige verwacht
teneinde een getrouwe verklaring af te kunnen geven? Meer algemeen
met betrekking tot het achtste lid van artikel 19e stelden deze leden de
vraag welke effectieve waarborg er bestaat dat artsen een betrouwbare
verklaring zullen afgeven. Zij verwezen hierbij naar het verschijnsel dat bij
het plegen van euthanasie verklaringen van een natuurlijke doodsoorzaak
worden afgegeven.

Ten slotte vroegen deze leden of inmiddels reeds uitvoering is gegeven
aan de toezegging van de staatssecretaris bij de behandeling van het
wetsvoorstel in de Tweede Kamer, voorkomend in de Handelingen van
17 februari 1993, 50-3720, rechter kolom («Ik zal de Kamer schriftelijk
laten weten wat de bevindingen van het OM zijn geweest met betrekking
tot de concrete zaken die aan de orde zijn geweest.»). Uit de context
maakten zij op dat de bedoelde «concrete zaken» betrekking hebben op
frauduleuze geboorte-aangiften en schijnerkenningen en/of –huwelijken.

De voorzitter van de commissie,
Wagemakers

De wnd. griffier van de commissie,
Hordijk
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